

“ဘုရားသခင်အလိုတော်၌ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချခြင်း”

Making Career Decisions within God’s Will

ခရစ်ယာန်များအနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အသက်တာအတွက် ဘုရားသခင်အလိုတော်ကို ပိုင်းခြားသိမြင်ရန် အထိုက်အလျောက်သင်ယူရန် လိုအပ်သည် (ဧဖက် ၅:၁၆၊ ၁၇)။ ဆာလံဆရာက သူ့ကို မှန်ကန်တဲ့လမ်းတွေဆီ ပို့ဆောင်ပေးဖို့ သခင်ဘုရားကို တောင်းဆိုထားပြီး အဲဒါကို ကျွန်ုပ်တို့လည်း လိုအပ်ပါသည် (ဆာလံ ၂၅:၁-၅)။ အသက်မွေး ဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ခုနဲ့ နှစ်ခုလုံးလေးလား?။ ဘယ်လမ်းကြောင်းကို သွားရမလဲ မသေချာဘူးလား?။ သခင်ဘုရားသည် သင့်အား မည်သည့်လမ်းညွှန်ချက် လိုက်လိုသည်ကို သင်တွေးတောနေပါသလား?။ ခရစ်ယာန်များစွာသည် သူတို့၏ဘဝတွင် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရာတွင် ရုန်းကန်နေရပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ဘဝ၏ ဤအရေးကြီးသောကိစ္စတွင် သမ္မာကျမ်းစာပါ စည်းမျဉ်းများနှင့် အလေ့အကျင့်အချို့ကို ဆွေးနွေးသုံးသပ်ကြည့်ကြစို့။ . ဆာ ၂၅:၃၊ ၄- “အကယ်စင်စစ် ကိုယ်တော်ကို မြော်လင့်သော သူတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းသို့ မရောက်ရကြပါ။ အကြောင်းမရှိဘဲ သစ္စာကိုဖျက်သော သူတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းသို့ ရောက်ရကြပါ လိမ့်မည်။ အိုထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်၏လမ်းတို့ကို အကျွန်ုပ်အား ပြညွှန်၍၊ ခရီးတော်တို့ကို သွန်သင်တော် မူပါ။” ဟုဆိုသည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် စိတ်နှလုံးကိုပြင်ဆင်ပြီးသောအခါ ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ သွားရုံမျှမက ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ကို အမှန်တကယ်ရှာဖွေရန် အရေးကြီးပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ခရစ်ယာန်များအနေနှင့် သခင်ဘုရားနှစ်သက်သော အသက်တာပုံစံဖြင့် အသက်ရှင်ရန်လိုအပ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘဝ၏ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ကိုယ်တော်၏အလိုတော်ကို လုပ်ဆောင်ဖို့ဖြစ်သည်။ နေ့စဉ်ရွေးချယ်မှုများတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဆောင်မှုများသည် ဘဝဆုံးဖြတ်ချက်များကို လွှမ်းမိုးစေသည် (ဆာ ၂၅:၃-၅၊ ဆာ ၃၇:၅-၇၊ သု. ၃:၅-၇)။ ပညတ်တော်ဆယ်ပါးနှင့် ယေရှု၏တောင်ပေါ်ဒေသနာများတွင် ဘုရားသခင်၏ သားသမီးများအနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ဆောင်ရမည့် ကိုယ်ကျင့်တရားရွေးချယ်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြတ်သားသော လမ်းညွှန်ချက်ပေးထားသည်။ ၁ သက်. 4:3 က “ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ဟူမူကား၊ သင်တို့သည် မတရားသောမေထုန်ကို ကြဉ်ရှောင်၍ သန့်ရှင်းစေ ခြင်းငှါ၎င်း.....” ဟုဆိုသည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်တာတွင် မည်သို့နေထိုင်ရမည်၊ ဤလောကတွင် ဆားနှင့်အလင်းဖြစ်ရန်နှင့် ဘုရားသခင်ကို ဘုန်းတော်ထင်ရှားစေရန် သမ္မာကျမ်းစာက သွန်သင်ပေးသည် (မသု ၅:၁၆)။ သို့သော် သမ္မာကျမ်းစာသည် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း ရွေးချယ်မှုများအပါအဝင် ဘဝဆုံးဖြတ်ချက် အမျိုးမျိုးနှင့် ပတ်သက်သည့် တိကျသော လမ်းညွှန်ချက်ကိုမပေးပါ။ ဥပမာ-စာရင်းကိုင် သို့မဟုတ် အင်ဂျင်နီယာဖြစ်ဖို့ သတ်မှတ်ပေးမည့် ကျမ်းချက်တစ်ပိုဒ်ကို မည်သည့်နေရာတွင်မျှ ရှာမတွေ့ပါ။ ဖြစ်နိုင်ခြေများစွာနှင့် ရင်ဆိုင်ရသောအခါတွင် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း ရွေးချယ်နည်းအသေးစိတ် လမ်းညွှန်ချက်များကို

သင်မတွေ့နိုင်သော်လည်း ကျွန်ုပ်တို့ကို ကူညီပေးမည့် ယေဘုယျ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် စည်းမျဉ်းများ ရှိပါသည်။ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များသည် ယနေ့ခေတ်တွင် ရရှိနိုင်သော ရွေးချယ်စရာ အများအပြားကြောင့် ခက်ခဲနေပုံရသည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် 'မှန်ကန်သော' ဆုံးဖြတ်ချက်ချရန် လိုလားတောင့်တကြပြီး ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ကောင်းကြောင်း သက်သေပြသော ရွေးချယ်မှုနောက်တွင် နောင်တမရပါ။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အသက်တာအတွက် ဘုရားသခင်အလိုတော်နှင့်အညီ ပညာရှိအသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရန် ကျွန်ုပ်တို့ ဘာလုပ်နိုင်သနည်း?။ သမ္မာကျမ်းစာသည် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်ဆွဲခြင်းနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းဆိုင်ရာ လက်စွဲစာအုပ်မဟုတ်သော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့အား ပညာရှိရှိနှင့် ဘုရားသခင်ကို ဗဟိုပြုသော ဆုံးဖြတ်ချက်ချသူများဖြစ်လာရန် ကူညီပေးနိုင်သည့် အရေးကြီးသော 'မူ' အချို့ကို သင်ကြားပေးပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကိုရှာကာ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်း လုပ်ဆောင်ရာတွင် အကူအညီရယူရန် ဤအခြေခံ 'မူ' များသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ် ရေးဆွဲခြင်းအပြင် အကြံဉာဏ်ပေးခြင်းတို့ကို လမ်းညွှန်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

'မူ'နံပါတ်-(၁) ကျွန်ုပ်တို့၏ ဘဝတွင် ပထမဦးစားပေးမှာ ယေရှုခရစ်နှင့် ပိုမိုရင်းနှီးသောဆက်ဆံရေးကို အမြဲတည်ဆောက်ရန်ဖြစ်သည် (ရှင်မာကု ၁:၃၅)။

လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင်၊ ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ဆောင်သည့်အရာ၊ လုပ်ဆောင်ပုံ၊ မည်မျှထုတ်လုပ်သည်၊ ဘယ်ရာထူး၊ စသည့် လောကီအောင်မြင်မှုများနှင့် ပတ်သက်သောအရာတွေကိုသာ လူတော်တော်များများက စိုးရိမ်ကြသည်။ အချို့သောသူများသည် အသင်းတော်ဓမ္မအမှု၏ အသီးအပွင့်များကို ဥပမာ- အသင်းတော်၏အရွယ်အစားနှင့် ဝန်ဆောင်မှုအရေအတွက်အားဖြင့် အကဲဖြတ်ကြသည်။ သို့သော် လူတစ်ဦးသည် ခရစ်တော်နှင့် သိကြွင်းရင်းနှီးမှုမရှိပါက၊ ဤအရာအားလုံးသည် အရေးမကြီးကြောင်း ယေရှုမိန့်တော်မူခဲ့သည်- "ငါသည် စပျစ်နွယ်ပင်ဖြစ်၏။ သင်တို့သည် အခက်များဖြစ်ကြ၏။ အကြင်သူသည် ငါ၌တည်၍ ငါသည် လည်းသွဉ်တည်၏။ ထိုသူသည် များစွာသောအသီးကိုသီးတတ်၏။ ငါနှင့်ကွာလျှင် သင်တို့သည် အဘယ်အမှု ကိုမျှ မတတ်နိုင်ကြ" (ယော ၁၅:၅-၆)။ ဤသည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့၏အလုပ် သို့မဟုတ် ဓမ္မအမှုတွင် အောင်မြင်ခြင်း၏ လျှို့ဝှက်ချက်ဖြစ်ပြီး၊ ထက်သန်သောဆုတောင်းခြင်းနှင့် ဤနှုတ်ကပတ်တော် ဆင်ခြင်အောက်မေ့ခြင်း တို့လုပ်ဆောင်ရမည် (ကော ၄:၂၊ ၂တိ ၂:၁၅)။ ငါတို့သည် ခရစ်တော်နှင့် သူ၏နိုင်ငံကို ဦးစွာထားရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဤအရာများကို ငါတို့၌ ထပ်လောင်းပေးမည်ဖြစ်သည် (ကော ၃:၁၊ ၂)။

ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ကိုရှာဖွေခြင်းသည် သူနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆက်ဆံရန် လိုအပ်ပြီး ဆိုးရွားသော အကူးအပြောင်းအတွေးမျိုးနှင့် အလျင်အမြန်တောင်းဆိုရုံသာ မဟုတ်ပါ။ “ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားတော်ကို ရှေးဦးစွာရှာကြ” ရန် ခရစ်တော်က ကျွန်ုပ်တို့ကို ခေါ်ဆိုကြောင်း သတိရပါ (မသဲ ၆:၃၃၊ ကော ၃:၁)။ တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်တဲ့ အကြောင်းပြချက်တွေနဲ့ လုပ်နိုင်တာတွေကို မရှာပါနဲ့။ ခရစ်တော်၌ အမြစ်တွယ်ခြင်းသည် သင့်အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းအတွက် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ကို ရှာဖွေရန် အခြေခံ “ကြိုတင်လိုအပ်ချက်” ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်ကို ဦးစွာမရှာလျှင် သင့်အတွက် မှန်ကန်သောအသက်မွေးဝမ်းကြောင်း လမ်းကြောင်းကို ရှာတွေ့ရန် အသင့်ဖြစ်မည်မဟုတ်ပေ (မသဲ ၇:၇)။ သင့်အား စိတ်နှလုံး၊ စိတ်ဝိညာဉ်၊ ခွန်အားရှိသမျှနှင့် - သင့်ကိုယ်သင် ချစ်သကဲ့သို့ အခြားသူများကိုလည်း ချစ်ရန် ခေါ်တော်မူသည် (မသဲ ၂၂:၃၇-၃၉)။ ဘုရားသခင်ကို ဦးစွာရှာဖွေလေ စိတ်အားထက်သန်လေလေ၊ ကိုယ်တော်၏ အသံကိုကြားနိုင်ကာ ဘုရားသခင်အလိုရှိသော သူဖြစ်ရန် ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်စကားပြောသော အခါတွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဂရုတစိုက်ရှိရန် လိုအပ်ပြီး ယင်းသည် အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် ရှုမေ့လအား စကားပြောသောအခါ သူသင်ယူခဲ့သည် (၁ရာ ၃:၉)။

ထို့အပြင်၊ ယုံကြည်သူတစ်ဦးသည် သင်၏အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်း (သို့မဟုတ် အနာဂတ်အလုပ်အကိုင်) သည် ခရစ်တော်နှင့် သင့်ဆက်ဆံရေးကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေနိုင်သည့် သတိပေးလက္ခဏာအချို့ကို သတိပြုမိရန် လိုအပ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ သင့်အလုပ်သည် သင့်အား သိက္ခာမဲ့စေသော သို့မဟုတ် အကျင့်ပျက်စေသောနည်းလမ်းများဖြင့် ပြုမူရန် (ဆိုလိုသည်မှာ အရက်ဆိုင် သို့မဟုတ် ကာစီနို သို့မဟုတ် ညဘက်တွင် အလုပ်လုပ်ရန်) လိုအပ်ပါသလား?။ သင့်မိသားစုအတွက် အချိန်အနည်းငယ်သာရှိသောကြောင့် သင့်အလုပ်တွင် အချိန်များစွာလိုအပ်ပါသလော။ မာနကြီးခြင်း၊ ကောက်ကျစ်ခြင်း၊ လောဘကြီးခြင်း၊ ခြယ်လှယ်ခြင်း စသည်တို့ဖြင့် သင့်အား ဆွဲဆောင်ပါသလား?။ တစ်နည်းဆိုရသော် သင်၏အလုပ်သည် ခရစ်တော်နှင့်ပိုတူလာစေရန် ပို့ဆောင်ခြင်းထက် သင့်ကို ခရစ်တော်နှင့်ဝေးရာသို့ ပို့ဆောင်နေလား?။ သို့ဆိုလျှင်၊ ဤအရာသည် သခင်ဘုရားထံ လိုက်လျှောက်ရမည့် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလမ်း ဟုတ်မဟုတ်၊ သခင်ယေရှုပြောသည့်အတိုင်း၊ လူတစ်ဦးသည် ဤလောကတစ်ခုလုံးကို ပိုင်သော်လည်း မိမိအသက်ဝိညာဉ်ဆုံးရှုံးမည်ဆိုလျှင် အဘယ်အကျိုးရှိမည်နည်း (မသဲ ၁၆:၂၆)။ ကျွန်ုပ်တို့၏အာရုံစူးစိုက်မှုနှင့် ဦးစားပေးမှုများကို ဦးစွာမှန်ကန်စွာရရှိရန် လိုအပ်သည် (တိ။

‘မူ’နံပါတ်-(၂) ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား သီးခြားကျွမ်းကျင်မှုများ၊ စွမ်းရည်များနှင့် အထူး စိတ်ဝင်စားမှုများအပေါ် သဘောထားကို ပေးသည်။ သင်၏ဘုရားသခင်ပေးသောဆုကျေးဇူးများနှင့် အရည်အချင်းများသည် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရာတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် အရေးကြီးသောအချက်ဖြစ်သည် (ဇဖက် ၄:၁၁-၁၄)။

၂:၁၃-၁၅; ကော ၃:၁၂။ ဤနေရာတွင် ကျမ်းစာနှင့်ပတ်သက်သော အသိပညာသည် အရေးကြီးသည် (၂တိ ၂:၁၅)။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏လက်ရာများဖြစ်သည်။ အမိဝမ်းတွင်း၌ ငါတို့ကိုဖန်ဆင်း၍၊ (ယေ ၁:၅) ကြောက်မက်ဖွယ်နှင့် အံ့ဩဖွယ်ကောင်းလောက်အောင် ဖန်ဆင်းခံရသည် (ဆာ ၁၃၉:၁၃-၁၄)။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အထူးရွေးချယ်ထားသော အလုပ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ဆုကျေးဇူးများ ပေးအပ်ခံရသည် (ရောမ ၁၂:၆-၈)။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား ပေးအပ်ထားသော ဆုကျေးဇူးများနှင့် အရည်အချင်းများကို အပြည့်အဝ ကြီးထွားတိုးတက်စေရန်၊ အခြားသူများကို ထိထိရောက်ရောက်အစေခံရန်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဒီဇိုင်းဖြစ်သော ဘုရားသခင်ကို ဘုန်းထင်ရှားစေရန် ကျွန်ုပ်တို့အား အလိုရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် ရှေ့နေ သို့မဟုတ် အင်ဂျင်နီယာ သို့မဟုတ် ဆရာဝန် သို့မဟုတ် စာရင်းကိုင် မဟုတ်သော်လည်း အချို့သောအလုပ် သို့မဟုတ် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းများတွင် ကျွန်ုပ်တို့ ပိုကောင်းနိုင်ပါသည်။ ကောင်းသော အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရန်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ခေါ်ခြင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် စွမ်းရည်များ၊ အကျိုးစီးပွားများနှင့် ခရစ်ယာန်တန်ဖိုးများကို နှံ့နှံ့စပ်စပ် အသိပညာနှင့် ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျကျ အကဲဖြတ်ရန် ကြိုးစားသင့်သည်။ ဤအသိပညာမရှိလျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကောင်းမွန်သောအသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရန် အပြည့်အဝ အဆင်သင့်မဖြစ်နိုင်ပါ။

‘မူ’နံပါတ်-(၃) ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်နှင့် ဆုတောင်းခြင်းကို အသိပညာဖြင့် ကောင်းမွန်သော အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချရန် ဘုရားသခင်ပေးထားသော သန့်ရှင်းသောစိတ်ကို အသုံးပြုပြီး ခရစ်တော်ထံ အပ်နှံခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏တာဝန်ဖြစ်သည် (ကော ၄:၅၊ ၂တိ ၁:၇)။

ကွန်ပျူတာတစ်လုံး ဝယ်မည်ဆိုပါက ကွန်ပျူတာ စူပါစတိုးဆိုင်ထဲကို ဝင်ပြီး ဘယ်ကွန်ပျူတာကို ဝယ်မယ်ဆိုတာကို ကြည့်လိုက်ရုံနဲ့ မရသေးပါဘူး။ ထိုသို့ပြုခြင်းသည် မိုက်မဲခြင်းဆန်သည်ဟု လူအများစုက သဘောတူကြသည်။ ၎င်းအစား၊ ဈေးကွက်ရှိ မတူညီသော ကွန်ပျူတာများအကြောင်း အချက်အလက်များကို သုတေသနပြုခြင်း၊ ၎င်းတို့၏ သီးခြားလိုအပ်ချက်များကို ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ အကောင်းဆုံး ကွန်ပျူတာများအတွက် မတူညီသော စတိုးဆိုင်များ၏ ဈေးနှုန်းများကို စုံစမ်းပြီးနောက် ဝယ်ယူမှုပြုလုပ်ခြင်းသည် အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်ဟု လူအများစုက သဘောတူကြသည်။ ဆုတောင်းခြင်းသည် လုပ်ငန်းစဉ်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သော်လည်း ဉာဏ်ပညာရှိသော ဆုံးဖြတ်ချက်များချရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့ပါဝင်လုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီနှင့်ပတ်သက်သည့်

အချက်အလက်များကို ရှာဖွေခြင်း၊ နာခံမှုနှင့် ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် ကိုယ်တော်ကို စောင့်မျှော်ရန် ဘုရားသခင် မျှော်လင့်တော်မူသည် (ဆာ ၂၇:၁၄)။

ဆုံးဖြတ်ချက်များချနည်းကို သင်ယူခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ခြင်းမှ အစပြုသည့် သမ္မာကျမ်းစာဆိုင်ရာ ဉာဏ်ပညာ၊ ရင့်ကျက်မှုနှင့် တိုးတက်ခြင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သည် (သု ၉:၁၀)။ သုတ္တံကျမ်းတွင် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းအားဖြင့် ဉာဏ်ပညာရရှိရန် အရေးကြီးကြောင်း သတိပေးချက်များနှင့် ပြည့်နှက်နေပြီး ၎င်းက ဘုရားသခင်ကို ကျေနပ်စေသည်။ ဉာဏ်ပညာနှင့် ဆုံးမခြင်းကို ရရန် သုတ္တံကျမ်းများကို ပေးထားသည်။ ပညာစကားများကို နားလည်ခြင်းအတွက်၊ စည်းကမ်းနှင့် သတိရှိသောအသက်တာကို ဆည်းပူးခြင်းအတွက်.....(သု. ၁:၁-၃)။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ ရင့်ကျက်မှုနှင့် ဉာဏ်ပညာသာမက သူ၏နှုတ်ကပတ်တော်များကို နေ့စဉ်ဖတ်ရှု၊ နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ကျင့်သုံးသည့်အခါ ဤဘဝတွင် အရေးကြီးသော ဆုံးဖြတ်ချက်များချခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဉာဏ်ပညာကိုလည်း ရရှိစေလိုသည် (ဧဖက် ၅:၁၆-၁၇)။

အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ကိုယ်တိုင် ဆုံးဖြတ်ခြင်းသည် လူအများစုအတွက် ခက်ခဲလေ့ရှိသည်။ သင်၏သင်းအုပ်ဆရာ၊ အကြီးအကဲ၊ မိဘတွေနဲ့ ဆွေးနွေးပြီး သူတို့ရဲ့ အမြင်တွေကို တောင်းရမ်းတာဟာ အထိုက်အလျောက်ပါပဲ။ ကောင်းသောရွေးချယ်မှု တစ်ခုထက်မကရှိနိုင်သော်လည်း အဖြေအားလုံးကို ကျွန်ုပ်တို့မသိနိုင်ပါ။ ကံမကောင်းစွာပဲ၊ ခရစ်ယာန်လူငယ်အချို့သည် ယင်းကိုရှောင်ရှားကြပြီး ၎င်းတို့၏ကိုယ်ပိုင်ဆန္ဒနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကြာခဏတောင်းဆိုကြသည်။ အခြေအနေများ သို့မဟုတ် လူများသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ဘုရားသခင်၏အလိုတော်ကို မျှဝေခြင်းနည်းလမ်းဖြစ်နိုင်သည်။ ဥပမာ၊ အီရန် သို့မဟုတ် အီရတ်တွင် မငြိမ်မသက်မှုများနှင့် မတည်ငြိမ်မှုများကြားတွင် ယခု ကုမ္ပဏီအသစ်တစ်ခု တည်ထောင်ခြင်းသည် ပညာရှိသလော?။ သခင်ကို ဦးစွာစောင့်ဆိုင်းပြီး သို့မဟုတ် လုံးဝမလုပ်ဘဲနေခြင်းသည် အမြော်အမြင်ရှိပေမည်။ သို့သော် ဤပြင်ပဖြစ်ရပ်များသည် မိုက်မဲခြင်းမဟုတ်ပါ (ဆိုလိုသည်မှာ ယောနုသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ပြေးသွားသော်လည်း ဆိပ်ကမ်းတွင် စောင့်နေသော သင်္ဘောတစ်စင်းကို သူတွေ့သည်)။ သင်သည် တစ်ခုခုလုပ်လို၍ သင်၏ဘုရားရေးရာမိဘများက အခြားနည်းဖြင့်ထင်မြင်ခြင်း သို့မဟုတ် သင်းအုပ်ဆရာ သို့မဟုတ် သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် အလုပ်အကိုင်တစ်ခုခုကို သဘောမတူပါက (ဆိုလိုသည်မှာ ဘီယာချက်စက်ရုံ သို့မဟုတ် ဆေးရွက်ကြီးကုမ္ပဏီတွင် အလုပ်လုပ်သည်)၊ ဆုတောင်းပါ။ သတိနှင့်ထပ်၍စဉ်းစားပါ။ (၁ ကော ၆:၁)။

ဘုရားသခင်သည် အခြေအနေများကို ဖြတ်ကျော်နိုင်သော်လည်း (၎င်းတို့သည် အကြွင်းမဲ့မဟုတ်ပါ)၊ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ နှုတ်ပွဲကို ကျော်ဖြတ်ကာ သူနှင့် ပူးပေါင်း၍ ခက်ခဲသော ဆုံးဖြတ်ချက်များချရာတွင် သူ့ကို စောင့်မျှော်နေမည်မဟုတ်ပေ။ တမန်တော်ပေါလုသည် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်ပြီး သန့်ရှင်းသောတွေးခေါ်ဉာဏ် (၂တိ ၁:၇) ဘုရားသခင်အလိုတော်နှင့်အညီ သူ၏လမ်းညွှန်မှုကို ဆုံးဖြတ်ရန်

ဆုတောင်းခြင်းနှင့် ပေါင်းစပ်ထားသော ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သောစိတ်ထားကို ဟောပြောသည်။ Rom 15:18-24 တွင် ပေါလုကို သာဓကတစ်ခုအဖြစ် သုံးသပ်ကြည့်ပါ။ ပေါလုကဲ့သို့ပြောရန်သင်ယူပါ။ 1:10၊ ယခုအချိန်၌ တစ်စုံတစ်ခုသောအားဖြင့် ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့ ရောက်ခြင်းငှါ ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်အားဖြင့် သာယာဝပြောသော ခရီးကို ရနိုင်မည်ဟု တောင်းလျှောက်၏။ 16:7- အကြောင်းမူကား၊ ငါသည် သင်တို့အား လမ်းခရီး၌ ယခုမတွေ့ရ။ သခင်ဘုရားခွင့်ပြုလျှင် သင်တို့နှင့်ခဏမျှနေမည်ဟု ငါယုံကြည်၏။

အကောင်းဆုံး လက်ပံတော့(laptop) သို့မဟုတ် PDA ကို ဆုံးဖြတ်ရန် ကွန်ပျူတာ မဂ္ဂဇင်းများ၊ တတ်ကျွမ်းနားလည်သော ကွန်ပျူတာ အသုံးပြုသူများ၊ ကွန်ပျူတာ ပညာရှင်များနှင့် စစ်ဆေးသကဲ့သို့၊ ကောင်းမွန်သော အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်နည်းကို လေ့လာရာတွင် တစ်ဦးကို အထောက်အကူပြုရန် သမ္မာကျမ်းစာ အရင်းအမြစ်များ ရှိပါသည်။ အောက်ပါကျမ်းပိုဒ်များကို သေချာဖတ်ကြည့်ပါ။ ၁ သက်. ၅:၄; ၁ ကော. ၆:၉-၁၂၊ ၈:၉၊ ၁၀:၂၃၊ ၁၂; ၃၅ ၅:၁၅-၁၇။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ကို လမ်းညွှန်ပေးသည်။ သို့သော်လည်း ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား ပေးထားသည့် သန့်ရှင်းသောစိတ်များကို အသုံးပြုခြင်းအတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရန် မျှော်လင့်ပါသည် (ဖိ. ၄:၈-၉; ၂ ကော. ၁၀:၅) နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်နှလုံး၌ ငြိမ်သက်ခြင်း (ဖိလိ ၄:၇)။

‘မူ’နံပါတ်-(၄) သင်၏အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းနှင့် အသက်တာအတွက် ဘုရားသခင်၏အလိုတော်ကို လိုက်လျောညီထွေစွာ နေထိုင်ရာတွင် အနစ်နာခံခြင်းနှင့် မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ခြင်းအချို့ လိုအပ်မည် (လုကာ ၉:၂၃၊ သု ၃:၅-၇)။

ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းမှာ အမှန်တကယ်ပင် မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ခြင်း၊ အနစ်နာခံခြင်းနှင့် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် လျှောက်လှမ်းခြင်း တို့ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သခင်ယေရှုကို ယုံကြည်သကဲ့သို့၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို ထမ်းကာ၊ မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ကာ ကိုယ်တော်ကို လိုက်လျှောက်ခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ “ယုံကြည်ခြင်း ကြွက်သားများ” ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်သည်။ သူတို့အတွက် သိုလှောင်ထားသောအရာကို မသိခဲ့ကြပါ။ ရှောလု (ပေါလု) ကို ယေရှု ခေါ်သောအခါတွင်၊ သူသည် သူ၏ဓမ္မအမှုတွင် ပါဝင်မည့် သို့မဟုတ် သူ့ထံမှ တောင်းဆိုရမည့်အရာအားလုံးကို ထုတ်ဖော်မပြခဲ့ပေ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် မိမိကိုယ်ကို မိမိစရိတ်ဖြင့် ဘုရားသခင်အား ဂုဏ်တင်ရန် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏ဓမ္မအမှု၊ လုပ်ငန်းခွင် သို့မဟုတ် ဈေးကွက် သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်တွင်၊ ၎င်းတို့သည် အတိအကျမဟုတ်သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်ကို လိုက်နာရမည့် အသေးစိတ်လမ်းညွှန်ချက်များ သို့မဟုတ် အာမခံချက်များဖြင့် မလိုက်ပါနိုင်သော်လည်း ခေါ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရှုပါရုံလိုအပ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်ရဲ့ လမ်းညွှန်မှုကို တစ်ကြိမ်လျှင် အဆင့်တစ်ဆင့် ပေးထားပြီး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၏ အချို့သော ခြေလှမ်းများ သို့မဟုတ် မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ရန် လိုအပ်သည်။ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေ ရာတွင်လည်း လုံ့လဝီရိယနှင့် လူ့တာဝန်ရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပထမအစောဆုံးသို့ သူတို့အားအပ်နှင်းထားသော ခွက်များနှင့် မည်သို့မည်ပုံလုပ်ဆောင်ရမည်ကို မပြောပြခဲ့ပါ (မ ၂၅:၁၈-၃၀)။ တခါတည်း သွားပြီး အလုပ်လုပ်တဲ့ ပထမဆုံး ကျွန်က ခွက်ငါးလုံး ထပ်ရသွားတယ်။ သူပေးအပ်ထားသော အရည်အချင်းများနှင့် မည်သို့ အကောင်းဆုံးလုပ်ဆောင်ရမည်ကို ဆုံးဖြတ်ရန် သူ၏ကိုယ်ပိုင် ဆင်ခြင်နိုင်စွမ်းကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ သူသည် လုံ့လဝီရိယကို အားထုတ်ပြီး ၎င်းသည် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်လည်း ဖြစ်သည်။ လုံ့လဝီရိယရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်ဆိတ်သည် လုပ်ငန်းခွင်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ စံနမူနာပြုဖြစ်သည် (သု. ၆:၁-၆)။

လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို ထမ်းပြီး မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ရန် သင်ယူခြင်း (လုကာ ၉:၂၃) သည် ဘုရားသခင်ကို လိုက်လျှောက်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်တာအတွက် သူ၏အလိုတော်အတိုင်း အသက်ရှင်ခြင်းသည် မရှိမဖြစ် အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်ထံ၌ ကျွန်ုပ်တို့၏နည်းလမ်းများကို အပ်နှံပြီး ဆန့်ကျင်ဘက်မပြုဘဲ ဆုံးဖြတ်ခွင့်ပြုပါ (ဆာလံ ၃၇:၁-၆)။ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ဘုရားသခင်ကို ဗဟိုပြုခြင်းမရှိဘဲ၊ လူတစ်ဦး၏ဘဝသည် တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်သော အမြတ်အစွန်းများဖြင့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နက်နဲသော လမ်းကြောင်းကို တူးဆွပေးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်လာပြီး ဘုရားသခင် ရည်ရွယ်ထားသမျှထဲမှ ဖြတ်တောက်ခြင်း ခံရပေမည်။ ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကို ကိုးစားခြင်းဖြစ်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်သောအရာကို ယုံကြည်ခြင်းနှင့် မမြင်နိုင်သောအရာတို့ကို စိတ်ချယုံကြည်ခြင်းဖြစ်သည် (ဟေဗြဲ ၁၁:၁-၆)။ ဘုရားသခင်၏ သားသမီးများအနေနှင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်၏ တန်ခိုးတော်ဖြင့် အောင်နိုင်သူများဖြစ်ကြောင်း သိပါ။ ဘုရားသခင်သည် သူ့အတွက် ရဲရင့်စွာ အသက်ရှင်ရန် ကျွန်ုပ်တို့ကို ခေါ်တော်မူသည်။ ဤဒုစရိုက်လောကအတွက် ဆားနှင့် အလင်းဖြစ်ရန် ဖြစ်သည် (ယာ ၁:၉၊ မသဲ ၅:၁၆)။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်အတွက်ဘဲ အသက်ရှင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် ဆက်ဆံရေးများနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များချရာတွင် ခြားနားသော ကမ္ဘာတစ်ခုကို ဖြစ်စေသည်။

နိဂုံး

ကျွန်ုပ်တို့ဘဝ၏ အဓိကမှာ ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းရန်နှင့် ကိုယ်တော်နှင့် ထာဝစဉ်ပျော်မွေ့ ရန်ဖြစ်သည်။ သင်အလုပ်ရတဲ့အခါ၊ သင်ဘုရားကို ကျေးဇူးတင်ပြီး ချီးမွမ်းဖို့ သတိရပါ။ ဘုရားသခင်သည်

ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အကောင်းဆုံးကို အလိုရှိပြီး ကျွန်ုပ်တို့အား ဦးဆောင်လမ်းပြရန် အမြဲအသင့်ရှိသောကြောင့် ကိုယ်တော်ကို ဦးစွာရှာရန်နှင့် တောင်းလျှောက်ရန် ဖြစ်သည်။ ဖေက ၅:၁၆၊ ၁၇ က “ယခု နေ့ရက်ကာလတို့သည် ဆိုးယုတ်သောကြောင့် ကာလအချိန်ကို ရွေးနှုတ်ကြလော့။ ထိုကြောင့် သတိမရှိသောသူမဖြစ်၊ သခင်ဘုရား၏ အလိုတော်ရှိရာကို ပိုင်းခြင်း၍ သိသောသူ ဖြစ်ကြ လော့။” ဟုဆိုသည်။ ဒေသနာ 12:13 က “အချုပ်အခြာစကားဟူမူကား၊ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့၍၊ ပညတ်တော်တို့ကို စောင့်ရှောက်လော့။ ဤရွှေကား၊ လူနှင့်ဆိုင်သော အမှုအရာအလုံးအစုံတို့ကို ချုပ်ခြာသတည်း။” ဟုဆိုသည်။

“ငါတို့၌ ပြုပြင်သောတန်ခိုးတော်အတိုင်း၊ ငါတို့ တောင်းပန်ကြံစည်သမျှထက် အလွန်ထူးခြားစွာ ပြုခြင်း ၎င်း တတ်နိုင်တော်မူသော ဘုရားသခင်သည်၊ ယေရှုခရစ်အားဖြင့် အသင်းတော်၌ ကမ္ဘာအဆက်ဆက် ဘုန်းကြီးတော်မူစေသတည်း။ အာမင်။” (ဖေက ၃:၂၀-၂၁)။

Rev. Dr Jack Sin
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church
Singapore